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WOŁACZ

RODZAJ MĘSKI
RODZAJ ŻEŃSKI RODZAJ NIJAKI

osobowy żywotny nieżywotny
- e*, - u**/*** (+ po: k, g, ch) = LOC - o, - u (zdrobnienia) - i, - y - o, - e, - ę , - um = NOM

- i, - y, - e, - owie = NOM - y, - e**/***, - i k,g = NOM - a = NOM

końcówki - rzeczownik

SG

PL

RODZAJ MĘSKI
RODZAJ ŻEŃSKI RODZAJ NIJAKI

osobowy żywotny nieżywotny
- y, - i (po: k, g) = NOM - a = NOM - e = NOM
- i, - y (po: k, g) = NOM - e = NOM - e = NOM

końcówki - przymiotnik

SG

PL

.............................................................

The Vocative Case is generally used to address someone. 
Although it is being used less and less in Polish and often replaced 
by the Nominative Case, it is still obligatory in formal letters, 
ex. Szanowni Państwo! (Dear all / Ladies and Gentelmen!). The 
Vocative is the only case in Polish used without connection to the 
rest of the sentence. It does not have its own question.
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•	 ..............................................................................................................

..............................................................................................................

najczęściej używane wyrażenia z wołaczemzawołanie

informacje

szanowny pan
kochana mama

drogi Adam
droga Ania

drogie dziecko
drodzy rodzice

kochana babcia
kochany dziadek

kochany synek
najdroższy tata

wstrętny egoista
głupek (ty)

pan dyrektor
pan profesor

żabka
skarb

kochany
myszka

słoneczko
bałwan
kretyn

złodziej (ty)
oszust (ty)

kłamca (ty)
Bóg

Jezusp b f w m n s z

t d r ł c

pi

Szanowny Panie!

Vocative

Fill in the gaps.

O!

Expressive forms: Skarbie! Żabko!

bi fi wi mi ni si zi

ci dzi rz l cz

+e

alternacje spółgłoskowe przed końcówką “-e”

*rzeczowniki zakończone na spółgłoski twarde 
** rzeczowniki zakończone na spółgłoski miękkie

*** rzeczowniki zakończone na spółgłoski funkcjonalnie miękkie

Aggressive forms: Idioto! Głupcze!
To address someone: córeczko, mamo, szefie 
Correspondence: Droga Mamo! Szanowni Państwo!

TO ADDRESS
SOMEONE

In prayers: Panie Boże! Jezu! Święta Maryjo!
Hello and goodbye: Cześć Aniu! Do widzenia tato!
To call someone: Kochanie! Marku! Joanno!
To make an appeal to sb: Żołnierze! Rodacy!
After personal pronouns “ty” and “wy”: 
Ty idioto! Wy zbóje! Ty głuptasku!
In a poetic expressions: Ojczyzno ukochana! 
O, miłości!

wyjątki

Kochana Mamo!
Drogi Adamie!
Droga Aniu!
Drogie Dziecko!
Drodzy Rodzice!
Kochana Babciu!
Kochany Dziadku!
Kochany Synku!
Najdroższy Tato!
Wstrętny Egoisto!
Ty głupku!
Panie Dyrektorze!
Panie Profesorze!
Żabko!
Skarbie!
Kochanie!
Myszko!
Słoneczko!
Bałwanie!
Kretynie!
Ty złodzieju!
Ty oszuście!
Ty kłamco!
Boże!
Jezu!


